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Zwembadinfrastructuur Sport Vlaanderen  -  Stand van zaken  -  Hofstade

De voorbije jaren van deze legislatuur maakte de minister zijn belofte om de 
sportinfrastructuur in Vlaanderen een update te geven, waar. Er wordt via het Globaal 
Sportinfrastructuurplan geïnvesteerd in zowel renovatie als nieuwbouw van diverse types 
van sportinfrastructuur. Dat was nodig, want Vlaanderen had wel wat achterstand 
wanneer het bijvoorbeeld op zwembaden aankwam.

Een beoordelingscommissie waar vertegenwoordigers van Sport Vlaanderen, de Vlaamse 
Zwemfederatie, het Vlaams Energiebedrijf en de Vereniging van Vlaamse Steden en 
Gemeenten (VVSG) in zetelden, bekeek de projecten. Voor renovatiedossiers wordt 
daarbij vooral gekeken naar bouwkundige en technische aanpassingen in functie van 
energie of milieutechnische eisen. Ook integrale toegankelijkheid voor iedereen is zowel 
bij nieuwbouw als renovatie een belangrijk aspect. In 2015 en 2016 volgden hierop twee 
investeringsronden, waarbij in 2016 bijna 3 miljoen euro werd uitgetrokken voor 
renovaties van 15 zwembaden. Belangrijk hierbij was dat maximaal 30 procent van de 
totale renovatiekosten (geplafonneerd op 500.000 euro) gesubsidieerd zou worden 
vanuit de Vlaamse begroting.

In het licht van die plafonds is het normaal dat de renovatie van een zwembad dat onder 
het beheer van Sport Vlaanderen valt, namelijk het zwembad op het domein van 
Hofstade, problematisch is gebleken. Een studie die Sport Vlaanderen bestelde, wees 
immers uit dat een renovatie die de infrastructuur van het zwembad in Hofstade zou 
aanpassen aan de vereiste comfort- en veiligheidsnormen, maar liefst 2,5 miljoen euro 
zou kosten. Het zwembad werd dus in samenspraak met de gemeente Zemst gesloten, 
waarop Sport Vlaanderen beloofde een oplossing te zoeken voor de gebruikers van het 
zwembad, alsook een uitweg te zoeken voor het personeel.

1. Zijn er bij andere centra van Sport Vlaanderen ook problemen met de infrastructuur 
van zwembaden of is het zwembad van Hofstade het enige?

2. Is het niet noodzakelijk om een performant zwembad te hebben binnen de domeinen 
van Sport Vlaanderen?

3. Wat heeft de studie van Sport Vlaanderen omtrent de toekomst voor de gebruikers 
van het zwembad op het terrein van Hofstade opgeleverd?
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1. Het enige Sport Vlaanderen centrum dat op dit ogenblik een zwembad heeft is Sport 
Vlaanderen Blankenberge. Dit zwembad van 16 meter op 8 meter werd gebouwd in 
2005 en vormt samen met de sauna, het welnesscomplex van Sport Vlaanderen 
Blankenberge, voornamelijk gericht op gebruik voor G-Sport.

2. Het zwembad vertoont de traditionele en onvermijdelijke ouderdoms- en 
slijtagesporen, maar Sport Vlaanderen volgt dit systematisch op en investeert 
jaarlijks zo’n 9.000 euro om dit zwemband up to date te houden. 2. In het kader van 
de Visienota 2020 met betrekking tot de verschillende centra van Sport Vlaanderen, 
werkt Sport Vlaanderen volop aan een toekomststrategie in functie van 4 prioritaire 
doelstellingen voor de eigen centra, namelijk topsport, sportkampen en -klassen, 
opleiding en niche sporten. Een nieuw zwembad in één van de centra behoort tot één 
van de mogelijkheden, maar op dit moment is hierover nog geen duidelijkheid. Op 
basis van de visienota die Sport Vlaanderen tegen dit voorjaar zal afronden, kunnen 
de volgende legislatuur degelijk onderbouwde keuzes gemaakt worden.

3. Naar aanleiding van de beslissing tot definitieve sluiting van het zwembad van Sport 
Vlaanderen Hofstade per 31 december 2018, werden de verschillende clubs, 
federaties en scholen die op regelmatige wijze gebruik maakten van het zwembad, 
onmiddellijk geïnformeerd van deze beslissing en de gevolgen hiervan. Tevens 
werden er contacten gelegd met de verschillende zwembaden in de omstreken van 
Sport Vlaanderen Hofstade. Uit deze bevraging is tot uiting gekomen dat:
 de zwembaden van Duffel, Zaventem en Mechelen (Geerdegemvaart) nog ruimte 

hadden om extra scholen, clubs en federaties op te vangen. Deze respectievelijke 
zwembaden werden door toedoen van Sport Vlaanderen rechtstreeks in contact 
gebracht met de geïnteresseerde clubs, federaties en scholen.

 het zwembad De Nekker in Mechelen nog over ruimte beschikte, indien Sport 
Vlaanderen de planning en coördinatie van deze uren op zich zou nemen, wat ook 
gebeurd is.

De gemeente Zemst heeft van haar kant een extra inspanning geleverd om de 
zwemlessen van de verschillende scholen uit de gemeente onder te brengen in het 
zwembad van Mechelen (Geerdegemvaart). Bovendien worden er aan dit zwembad 
extra containerkleedkamers geplaatst ten einde te voorzien in extra kleedkamers 
voor deze extra bezoekers van het zwembad.

Ondanks al deze contacten, planningen en opvolgingen is er begin 2019 nog geen 
definitieve oplossing gevonden voor 2 clubs en 3 scholen.

Ook de individuele zwemmers van het zwembad van Sport Vlaanderen Hofstade 
werden op de hoogte gesteld van de sluiting per 31 december 2018 van het 
zwembad. Zwemabonnementen en zwembeurtenkaarten worden a rato van het niet 
gebruikte deel systematisch terugbetaald.


